
Emlékeztető 
 

Az Egyesületi Elnökség 2008. december 17-én 14:00 órakor Budapesten V. Kossuth L. tér, 6-
8. 309. sz. tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Tóth Péterné, Kiss 
Kálmán, Hollósy Gábor, Dr. Vajda István, Rajnoha László, Horváth József, Rózsa Ferenc, 
Nagy János, Elnökségi tagok, továbbá Almási Sándor, Dr. Dán András, Günthner Attila 
állandó meghívottak. 

Kimentette magát: Bognár Alajos, Bartos Csaba, Pintér József, Turi Gábor, Balázs Péter, 
Orlay Imre, Kovács László, Szilágyi András, Rácz Géza,  

Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés határozatképes. 
 
Első napirendi pontként Kovács András ismertette az előző EE üléseken elhatározottak 
helyzetét. Az értékelt időszakra vonatkozóan az egységes banki rendszer bevezetésével 
kapcsolatos eseményekre hívta fel a figyelmet, amelyet egy későbbi napirendi pontban 
részletesen tárgyal az Elnökség.  
 
Második napirendi pontként Dervarics Attila értékelte a november 28-29-én megtartott 
Országos Elnök Titkári Tanácskozást (OET) és annak eredményét. Véleménye szerint Pécs 
nagyon jó rendezvényt szervezett. Megállapította, hogy a szakosztályok munkájáról hű képet 
kaptunk és, hogy a megújulási program nagy része megvalósulni látszik. Összességében 
pozitívan értékelte a rendezvényt. Rajnoha László, Tóth Péterné, Nagy János, Almási Sándor, 
Kiss Kálmán, Horváth József hozzászólásaikban szintén pozitív visszhangról számoltak be. 
Megemlítésre került, hogy a szakosztályok egyáltalán nem, vagy csak nagyon csekély 
forrásszerző tevékenységet végeznek, amelyen a jövőben érdemes lenne változtatni. Továbbá 
szóba került a régiók beszámoltatása a következő OET-ken. Kovács András megjegyezte, 
hogy 10-15 éve még nem voltak régiók, amelyeknek az egyesület szervezeti munkájában van 
fontos szerepe. A régiók munkájukat különbözőképpen végzik. Az elnökségnek 2009 
tavaszán meg kellene határozni konkrét elvárásokat a régiók számára.  
 
Harmadik napirendi pontként Kovács András a MEE 2009. évi programját ismertette. 
Elmondta, hogy a program azokból a pontokból állt össze, amit a különböző szervezetek 
(szakosztályok, társaságok, bizottságok, Elektrotechnikai Múzeum) küldtek. Az 
Elektrotechnika havi program és tájékoztatóját ez alapján kell mindig előkészíteni. A MEE 
2009. évi programját elküldjük a MET, ETE, GTTSZ társ szervezeteknek, hogy lehetőleg a 
programjaink ne fedjék egymást. Dr. Vajda István jelezte, hogy a Kutatók Éjszakája 
rendezvénysorozatba az SZTB (szakmai tudományos bizottság) is csatlakozni kíván. 
36/2008 határozat: Az Egyesületi Elnökség egyhangúlag elfogadta a MEE 2009. évi 
programját. 
 
Negyedik napirendi pontként Kovács András az Egyesületi Elnökség 2009. évi munkatervét 
ismertette. Megjegyezte, hogy az első félévi munkaterv a már jól látható feladatokra épül, míg 
a második félév elsősorban az időszakra jellemző, szokásos napirendi pontokból áll. 
Kiegészítésként hozzátette, hogy januárban a szakosztályok vezetőivel külön kell egyeztetnie, 
ezért nem januárra tette a szakosztályokról szóló beszámolót. Továbbá felhívta a figyelmet az 
Egyesületi Elnökség 18/2008 számú határozatára, miszerint „a Titkárság gondoskodjon a 
könyvelői és könyvvizsgálói szerződések olyan módosításáról, hogy a mérlegbeszámoló, 



illetve az ebből készített jelentések a jövőben a tárgyévet követő év március hónapjában 
elkészülhessenek.” 
37/2008 határozat: Az Egyesületi Elnökség egyhangúlag elfogadta az Egyesületi Elnökség 
2009. évi munkatervét. 
 
Ötödik napirendi pontként Günthner Attila a MEE 2009. évi pénzügyi tervét ismertette. 
Tájékoztatta az Elnökséget a 2009 évi tervszámokról a 2008 évi várható eredményhez 
viszonyítva. A MEE teljes eredményét tekintve 2009-ben a bevétel szinten tartása mellett 
növekvő kiadások várhatók. A „működési tevékenység” területén, bevétel oldalon az egyéni-, 
és a pártoló tagdíjak növekedése mellett az egységes banki rendszer bevezetése miatt a banki 
ügyletek kapcsán is bevétel növekedésre számítunk. Ugyanakkor a kiadás oldalon, 
informatikai beruházások, szolgáltatói áremelések, a titkársági dolgozók létszámának 
átmeneti növelése, területi tanulmányi utak növelik a MEE működési költségeit, amelyeket 
együtt véve várhatóan -2 MFt eredmény csökkenést okoznak.  
Cél szerinti tevékenységeinket tekintve a bevétel oldalon a pénzügyi válság hatásaként a 
rendezvényeinken létszámcsökkenéssel számolunk és K+F területen is kevesebb munkát 
látunk. Mindezek mellett a kiadó tevékenységünknél is rosszabb eredménnyel számolunk 
rövidtávon, az új jegyzetek kiadásával kapcsolatos induló költségek miatt.  
A fentiek tükrében összességében 2009-re közel 1MFt eredményt tervezünk. 
Nagy János hozzászólásában kifogásolta, hogy a 2009 – 2011 éves tervszámok mellett nem 
látható a 2008 évi terv és várható eredmény oszlop, valamint különböző tételeknél 
részletesebb magyarázatot kért.  
A fenti hozzászólást figyelembe véve az Egyesületi Elnökség 38/2008 számú egyhangú 
határozatával elfogadta, hogy a januári elnökségi ülésre egy magyarázatokat és indoklást is 
tartalmazó határozati javaslatot kell előkészíteni, amely tartalmazza a 2008 évi tervszámokat 
is.  
 
Hatodik napirendi pontként Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget az egységes banki 
rendszer kialakításának helyzetéről. Elmondása szerint a bevezetés terv szerint halad. A 
Raiffeisen bankkal kötendő és általa előkészített szerződés a MEE részéről már aláírásra 
került. Az egységes banki rendszer miatt nem szükséges minden szervezetnek külön-külön 
szerződést kötni, ezt elegendő központilag megtenni, amely minden szervezetre érvényes lesz. 
A szervezetek bankszámla száma operatív módon már létrejött és ezek 2009 január elsejétől 
működni is fognak. Ezekről értesítő és tájékoztató levelet fog a titkárság küldeni a szervezetek 
részére január első hetében. Az aláírás bejelentőket elektronikus úton is el tudja a Raiffeisen 
bank küldeni, amelyeket a helyi fiókoknál lehet majd leadni, így az ügyintézési idő jelentősen 
lerövidülhet. Felhívta a figyelmet arra, hogy a régi bankszámlákat addig nem lehet 
megszüntetni, amíg azokon lekötött betét van, így értelemszerűen azok megszűntetésére csak 
a betétek lejárta után kerülhet sor. Hozzátette, hogy a régi számlákra érkező jóváírásokat a 
bankszámla megszüntetése után is át lehet irányíttatni az új bankszámla számra a megfelelő 
kezelési költség felszámolásával. Kovács András javasolta, hogy a januárban megjelenő havi 
program és tájékoztatóban meg kell adni két oktatási időpontot február első felére, ahol a 
szervezetek illetékeseinek belső képzést tartunk az új rendszer használatáról. Horváth József 
hozzátette, hogy ezen a képzésen jó lenne a pénzügyi tervezési folyamatról is beszélni. 
Schachinger Tamás megjegyezte, hogy a Gazdasági Bizottságnak a „Pénzkezelési 
szabályzatot” értelemszerűen módosítani kell a belső képzésig.   
 
Hetedik napirendi pontként Kovács András számolt be a szakosztályok és bizottságok 
helyzetéről. Az új tagnyilvántartó rendszerünkből az összes társaságot kilistázta két szempont 
szerint: regisztrált és érdeklődő. Példaként említette a VET-et. VET regisztrált tag: 119. VET 



érdeklődő: 363. Saját adatlapját kinyomtatva mutatta be, hogy az adatlapon „egyéb tagság” 
kategóriában szerepelnek az érdeklődési körként bejelölt társaságok és szakosztályok. Nagyon 
fontos lesz a két kategóriát rendbe tenni és világosan kezelni. Felhívta a figyelmet arra, hogy a 
szakosztályok és társaságok közül egyedül a VHTSZ-nek és a FISZT-nek van SZMSZ-e. A 
hiányzókat pótolni kell. Továbbá tisztázni kell, hogy a meglévő alapszabály értelmében a 
regisztrált tagsággal nem rendelkező szakosztályok hogyan működnek és vezetésük hogyan 
történik. Tartalmi és működési szempontból egyaránt javítani kell a szakosztályok helyzetén. 
Minden tagot, aki bejelölt valamilyen szakosztályt, meg kell kérdezni, hogy valóban részt 
akar-e venni a szakosztály munkájában (ők a tagok), vagy csak, érdeklődési köre szerint kíván 
tájékozódni a szakosztály munkájáról. Fontos tisztában lenni azzal, hogy a szakosztály nem 
állít küldöttet. A szakosztályok felé az elnökségnek elvárást kell kialakítani, amely elősegíti a 
beszámolást az OET-n és a Közgyűlésen. Támogatja, hogy a szakosztályok szervezzenek 
bevételes rendezvényeket és pártoló tagi szerződéseket kössenek. A fentiekről először a 
szakosztályok vezetőivel egyeztet, és utána terjeszti elnökség elé javaslatát. 
 
Egyéb: 

• Kovács András tájékoztatást adott arról, hogy a soron következő Vándorgyűlés 
főtámogatója a MAVIR részéről Laskói Ágnes (PR vezető) és Dr. Bencze János 
(szakmai felelős) lesznek a kapcsolattartóink. Röviden beszámolt a 
Balatonalmádiban a Hotel Ramadában tett személyes látogatásunkról. Továbbá 
elmondta, hogy 2010-re az E-ON és pécsi MEE szervezet ajánlotta fel 
közreműködését főtámogatóként és a rendezvény házigazdájaként. 

• Kovács András beszámolt a Környezetvédelmi és Vízügyi Minisztériummal 
kötött, „a képesítő és vizsgáztató testület feladatainak ellátása az egyes 
fluortartalmú üvegházhatású gázokról szóló 842/2006/EK rendelet és a 
305/2008/EK rendelet hazai végrehajtásával kapcsolatban” tárgyú szerződésről. 

• Günthner Attila számolt be egy nagy volumenű, „a napenergia hűtésre történő 
hasznosítási lehetőségeinek kutatása, mintarendszer kísérleti fejlesztése” 
témában, a TESCO-GLOBAL Áruházak Zrt.-vel kötött K+F szerződésről. 

• Tóth Péterné röviden tájékoztatta az elnökséget a Hungexpo-val az Electro 
Salonon és a Congress Kft-vel a Magyar Regulán történő megjelenésünkkel 
kapcsolatban kötött szerződésekről. 

• Dervarics Attila tájékoztatást adott a partnerlátogatások során tapasztaltakról. 
Az áramszolgáltatók jelezték, hogy vannak olyan országos szintű, általános 
érvényű munkák, amelyekkel a MEE-t tudnák megbízni és szívesen 
dolgoznának velünk. Ez egyfajta nyitottságra utal, a lehetőséggel élnünk kell. 

 
 
Budapest, 2008. december 17. 
 

Összeállította:       Jóváhagyta: 
 

Günthner Attila      Kovács András 
irodavezető       főtitkár 

 


